
P R O T O K Ó Ł  NR  XIX/21 
Z OBRAD XIX SESJI ZWYCZAJNEJ  

RADY GMINY PŁASKA 
Z DNIA 23 MARCA 2021 R. 

 
           Obrady XIX zwyczajnej sesji, która odbyła się w trybie zdalnym, otworzyła o godz. 

13:38 Przewodnicząca Rady Gminy Alicja Polkowska (obrady sesji zdalnej odbyły się w sali 

konferencyjnej budynku Gminnego Ośrodka Kultury w Płaskiej).  

Przewodnicząca Rady Gminy – Alicja Polkowska powitała wszystkich, po czym 

przekazała głos Wiceprzewodniczącej Rady Gminy – Anecie Tarasiewicz, która w dalszej 

części poprowadziła obrady. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy – Aneta Tarasiewicz powitała Wójta Gminy Płaska 

– Wiesława Gołaszewskiego, Sekretarza Gminy – Macieja Zdancewicza oraz Radnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy oświadczyła, że zgodnie z listą obecności aktualnie                

w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych (A. Abrycka – spóźni się, K. Ślużyńska - nieobecna), co 

wobec ustawowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poinformowała radnych, iż głosowanie odbędzie 

się imiennie, ze względu na prowadzenie sesji w trybie zdalnym. 

 

 

 Ad.2. 

            Następnie Wiceprzewodnicząca przedstawiła porządek obrad sesji, który przedstawiał 

się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Wójta Gminy z okresu międzysesyjnego. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych.  

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Sprawozdanie z wysokości osiąganych średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzanych przez 

jednostkę samorządu terytorialnego za rok 2020. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Płaska na 2021 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Augustowskiego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z 

dotychczasowym dzierżawcą której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na okres 

powyżej 3 lat. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z przebiegu likwidacji i 

zatwierdzenia bilansu zamknięcia Samorządowego Zakładu Gospodarki Komunalnej w 

Płaskiej. 



13. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w 

Płaskiej poprzez likwidację jej Filii w Gruszkach. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia Punktu 

Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II w Płaskiej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku od 

nieruchomości wskazanym przedsiębiorcom, których płynność finansowa uległa 

pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z 

powodu COVID-19. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Płaska w 2021 r. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Gminy Płaska na lata 2021 – 

2027. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie Gminy 

Płaska na rok 2021. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Płaska dla 7 obszarów w miejscowości Serski Las. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego rozbudowy drogi DK Nr 8 

na odcinku Białystok-Augustów-Raczki. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie petycji Teresy Gerland dotyczącej wyrażenia opinii w 

sprawie przeprowadzenia Referendum Ludowego. 

23. Wolne wnioski. 

24. Zamknięcie sesji. 

 

Radna Alicja Polkowska opuściła obrady sesji o godz. 13.55 (problemy techniczne). 

W związku z czym w obradach sesji uczestniczy 12 radnych. 

 

Do porządku obrad nie zgłoszono uwag i w wyniku głosowania został jednomyślnie                 

12 głosami „za” zatwierdzony, po czym przystąpiono do jego realizacji. 

 

 

Ad.3.  

Do protokołu z poprzedniej sesji radni nie zgłosili żadnych uwag i został on przyjęty 

bez czytania 10 głosami “za” i 2 głosami „wstrzymuję się” (Juszkiewicz M., Lesiecki S.).  

 

 

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, iż w obradach bierze udział 

Paweł Wnukowski – Radny Województwa Podlaskiego. Wójt Gminy przedstawił 

zaproszonego gościa oraz przekazał mu głos. 

Radny Sejmiku Paweł Wnukowski, krótko omówił inwestycje drogowe północnej 

części woj. Podlaskiego. Poinformował, iż droga wojewódzka na odcinku Przewięź – 

Rudawka, biegnąca przez gminę Płaska, jest już prawie wyremontowana. W roku 2020 został 



oddany do użytku kolejny odcinek o długości 5 km z Gruszek do Mikaszówki. Przy drodze 

biegnącej z Mikaszówki do Rudawki dodatkowo planowana jest budowa ścieżki rowerowej, 

która obecnie jest w fazie projektowania. W tym roku realizowana będzie poprawa 

nawierzchni na kolejnym odcinku drogi wojewódzkiej z Mikaszówki do samej miejscowości 

Płaska o wartości około milion zł. W kolejnym roku realizowany będzie projekt na 

odwodnienie w miejscowości Płaska oraz dokończenie ostatniego odcinka, aby droga ta w 

całości była wyremontowana i nie stwarzała zagrożenia w ruchu.  

Radny Sejmiku poinformował również, iż w niedługim czasie ruszy nowa 

perspektywa unijna w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego oraz Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich. Fundusze będą skierowane nie tylko do miast, ale też małych 

miejscowości jak gmina Płaska. Zostały też zwiększone środki na remonty dróg m.in. w 

gminach Lipsk, Płaska, Dąbrowa Białostocka. W ubiegłym roku wyniosły one około 50 mln. 

zł na całe woj. Podlaskie. Zrealizowany był remont całej drogi Suchowola-Dąbrowa 

Białostocka, droga Sokółka-Dąbrowa Białostocka, Dąbrowa Białostocka -Lipsk. Kończą się 

też prace remontowe na drodze Lipsk -granica Państwa. Planowany jest remont drogi przez 

Lipsk do ronda, aby połączyć w całość zmodernizowane odcinki drogi od  Dąbrowy 

Białostockiej do granicy Państwa. Nadmienił także, iż istnieje potrzeba remontu drogi 

powiatowej Gruszki-Skieblewo, aby połączyć sieć dróg w spójną całość. Zlokalizowane trzy 

mostki na tej drodze umożliwiają ubieganie się o dofinansowanie na remont z Funduszu Dróg 

Samorządowych w wysokości 80%.  

 Wójt Gminy podziękował Radnemu Sejmiku za wystąpienie oraz dodał, iż poprawa 

stanu dróg znacznie podniesie walory turystyczne, usprawni transport, poprawi 

bezpieczeństwo, a przede wszystkim korzystnie wpłynie na rozwój naszej gminy. 

 

 

Ad.4.  

 Wójt Gminy przedstawił informację z wykonywania uchwał Rady Gminy i z pracy w 

okresie międzysesyjnym. Omówił między innymi podjęte Zarządzenia w sprawach:  

- określenia sposobu wykonania uchwał Rady Gminy, 

- zmian w budżecie Gminy Płaska na 2021 rok, 

- wypłacenia dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2020 r., 

- rozwiązania Gminnego Biura Spisowego powołanego do przeprowadzenia Powszechnego 

Spisu Rolnego w 2020 r., 

- powołania Gminnego Biura Spisowego dla przeprowadzenia Narodowego Spisu 

Powszechnego w 2021r., 

- wykonywania zadań obronnych w 2021 r., 

- wprowadzenia Regulaminu udzielania zamówień publicznych o wartości mniejszej niż 

130.000 zł, 

- ustalenia norm zużycia paliw płynnych oraz prowadzenia dokumentacji eksploatacyjnej 

pojazdów i sprzętu silnikowego będącego w dyspozycji Urzędu Gminy Płaska, 

- powołania gminnego koordynatora ds. szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2, 

- ustalenia terminów przeprowadzania postępowania rekrutacyjnego oraz postępowania 

uzupełniającego, w tym terminów składania dokumentów na rok szkolny 2021/2022 do 

publicznych innych form wychowania przedszkolnego i oddziałów przedszkolnych 



zorganizowanych przy szkole podstawowej oraz klas I publicznych szkół podstawowych dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Płaska, 

- podania do publicznej wiadomości kwartalnej informacji o wykonaniu budżetu gminy 

Płaska za IV kwartał 2020 r., 

- określenia prewspółczynnika VAT na 2021 rok oraz ustalenia proporcji rocznej struktury 

sprzedaży za 2020 rok dla Urzędu Gminy Płaska, 

- zmiany Regulaminu Pracy Urzędu Gminy Płaska, 

- ustalenia procedury postępowania w związku z przekazywaną przez bank informacją o 

rozwiązaniu lub wygaśnięciu umowy rachunku bankowego, 

- przyjęcia projektów uchwał Rady Gminy. 

 

 

Ad. 5 i 6. 

- Radny Marek Juszkiewicz zwrócił się z zapytaniem dotyczącym realizacji Programu 

Odnawialne Źródła Energii na montaż instalacji fotowoltaicznych w gminie Płaska, w ramach 

którego został złożony wniosek o dofinansowanie. 

Odpowiedzi udzielił Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego – Paweł Wnukowski. 

Radny poinformował, iż wiele gmin województwa Podlaskiego nie otrzymało dofinansowania 

w ramach tego Programu. Zgodnie z zapowiedzią Marszałka Województwa planowane są 

przesunięcia środków na realizację tego przedsięwzięcia, aby jak najwięcej gmin otrzymało 

dofinansowanie. 

 Wójt Gminy dodał, iż obecnie do projektu zgłoszonych jest 40 osób chętnych na 

założenie instalacji fotowoltaicznej. Czekamy na informację odnośnie uruchomienia środków. 

Uczestnicy projektu będą informowani na bieżąco o przyznanych środkach. 

- Radna Mirosława Sławińska zwróciła się z zapytaniem dotyczącym wiosennego żwirowania 

i równania dróg. W miejscowości Gruszki droga biegnąca od wojewódzkiej w stronę 

Wołkusza tzw. „jaroszówka” jest w złym stanie technicznym. 

 Wójt Gminy poinformował, iż w budżecie gminy zostały przewidziane środki na 

żwirowanie i równanie dróg. Gdy poprawią się warunki pogodowe, zejdzie śnieg i ustąpią 

mrozy prace zostaną wykonane. 

- Radny Tadeusz Wasilewski zwrócił się z zapytaniem dotyczącym remontu mostu w Suchej 

Rzeczce. 

Wójt Gminy poinformował, iż były prowadzone rozmowy z powiatem odnośnie 

remontu  mostu w Suchej Rzeczce. Cenę inwestycji szacuje się na około 4 mln. zł. Tak jak 

przy innych inwestycjach będzie konieczny wkład własny gminy. Będziemy zabiegać o 

zewnętrzne dofinansowanie tej inwestycji. Aktualnie jesteśmy na etapie uzgodnień. 

- Radny Marek Juszkiewicz zwrócił się z zapytaniem dotyczącym transmisji obrad sesji na 

żywo.  

 Wójt Gminy poinformował, iż sesja Rady Gminy transmitowana jest na żywo na 

YouTube. 

- Radny Jerzy Okuniewski podziękował Radnemu Województwa Podlaskiego – Pawłowi 

Wnukowskiemu za zainteresowanie drogą powiatową Gruszki – Skieblewo. Droga ta jest w 

bardzo złym stanie technicznym. 

 

 



Radna Anna Abrycka dołączyła do obrad sesji o godz. 14.18. 

W związku z czym w obradach sesji uczestniczy 13 radnych. 

 

 

Ad. 7.  

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie za 2020 rok z wysokości osiąganych średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i 

placówkach prowadzanych przez Gminę. Wójt poinformował, iż na terenie Gminy znajduje 

się jedna jednostka – Szkoła Podstawowa z Punktem Przedszkolnym. Wśród kadry są 

nauczyciele mianowani i dyplomowani, nie ma nauczycieli stażystów i kontraktowych. 

Średnie wynagrodzenia nauczycieli przeliczane są na średnioroczne etaty. 

Średnie wynagrodzenie nauczycieli mianowanych: 

- w okresie od dnia 01 stycznia do dnia 31 sierpnia 2020 wynosiło 4 806,07 zł, 

- w okresie od dnia 01 września do dnia 31 grudnia 2020 wynosiło 5 094,43 zł. 

Średnie wynagrodzenie nauczycieli dyplomowanych: 

- w okresie od dnia 01 stycznia do dnia 31 sierpnia 2020 wynosiło 6 141,09 zł, 

- w okresie od dnia 01 września do dnia 31 grudnia 2020 wynosiło 6 509,55 zł. 

Na koniec grudnia 2020 roku średnioroczna liczba etatów nauczycieli mianowanych wynosiła 

1,64 etatu, natomiast nauczycieli dyplomowanych 24,10 etatu. 

Wydatki poniesione w roku 2020 na wynagrodzenia nauczycieli w składnikach wskazanych w 

art. 30 ust. 1 Karty Nauczyciela były wyższe niż wskazane w Karcie Nauczyciela, w związku 

z powyższym nie były wypłacane wyrównania czyli tzw. 14-stki. 

 

 

Ad. 8.  

Wójt Gminy przedstawił, krótko omawiając projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy Płaska na 2021 rok, informując radnych, że zmiany głównie dotyczą 

wprowadzenia otrzymanych środków do budżetu na realizację projektu Przebudowa stacji 

uzdatniania wody na terenie Gminy Płaska. Dofinansowanie w wysokości ok. 2 mln. zł – 

wartość projektu około 4 mln. zł (modernizowane będą stacje w Gruszkach, Płaskiej i 

Serskim Lesie) oraz sporządzenia dokumentacji projektowej pomnika „Fundatorów i 

budowniczych Kanału Augustowskiego”. Zmiany polegają na zwiększeniu o kwotę 1 988 

203,00 zł oraz na zmniejszeniu o kwotę 25 473,00 zł w planie dochodów i zwiększeniu o 

kwotę 2 188 203,00 zł oraz na zmniejszeniu o kwotę 25 473,00 zł w planie wydatków. 

Przeniesień dochodów w działach oraz między działami na kwotę 5 000 zł. Budżet po 

dokonanych zmianach wynosi: dochody 16 474 659,47 zł, w tym bieżące w wysokości 13 843 

986,47 zł oraz majątkowe w wysokości 2 630 673 zł. Wydatki ogółem 17 846 713,47 zł, w 

tym: bieżące w wysokości 13 334 838,47 zł oraz majątkowe w wysokości 4 511 875 zł. 

Deficyt budżetu w kwocie 1 372 054 zł pokryty zostanie z wolnych środków. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy Płaska na 2021 r., po czym przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr 

XIX/155/21 została podjęta 10 głosami „za” 3 głosami „wstrzymuję się” (M. Juszkiewicz, E. 

Skubis, G. Demski). 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 



Ad. 9.  

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Augustowskiego. Poinformował, iż pomoc finansowa 

udzielana jest firmom przewozowym na lokalnych liniach. Pomoc ta przeznaczona jest na 

dofinansowanie przewozów osób na trasie Augustów-Płaska-Rudawka zlokalizowanych na 

terenie Gminy Płaska. Dofinansowanie państwa wynosi około 3 zł do jednego km, pomoc 

gminy to 30 gr + VAT. W związku z tym, iż linia przejazdu dotyczy również innych gmin 

pomoc organizuje powiat. Sąsiadujące gminy również udzielają pomocy na przewozy 

autobusowe dla powiatu, który to podpisuje umowę z przewoźnikiem. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Augustowskiego, po czym przystąpiono do głosowania. 

Uchwała Nr XIX/156/21 została podjęta 13 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 10. 

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości. Poinformował, iż zakupiony grunt zostanie przeznaczony 

na poszerzenie drogi w miejscowości Serwy. Droga ta zlokalizowana jest bezpośrednio przy 

jeziorze. Istniejący przebieg drogi znajduje się częściowo na działce należącej do osoby 

prywatnej. W związku z czym, aby zapewnić prawidłowy  przejazd należy poszerzyć drogę w 

tym miejscu. Uwzględniając powyższe nabycie nieruchomości przez gminę jest zasadne. 

Zakup działki nastąpi za opłatą w wysokości około 20 zł/m2 ustalonej na podstawie wyceny 

biegłego do spraw nieruchomości, przy udziale mediatora sadowego. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości, po czym przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr 

XIX/157/21 została podjęta 13 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

 

Ad. 11. 

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na okres powyżej 3 lat. Poinformował, iż 

dotychczasowy dzierżawca Orange Polska zwrócił się z wnioskiem o przedłużenie umowy 

dzierżawy z 2000 r. dla stacji bazowej w miejscowości Serski Las na okres 10 lat. Zgodnie z 

projektem uchwały Rada Gminy wyraża zgodę na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z 

dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na okres 

powyżej 3 lat. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na okres powyżej 3 lat, po czym przystąpiono do 

głosowania. Uchwała Nr XIX/158/21 została podjęta 12 głosami „za” i 1 głosem „przeciw” 

(G. Demski). 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 



 

Ad. 12. 

Sekretarz Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z przebiegu likwidacji i zatwierdzenia bilansu zamknięcia Samorządowego 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Płaskiej. Poinformował, iż jest to uchwała 

podsumowująca likwidację Samorządowego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Płaskiej. 

Wynika ona z podjęcia przez Radę Gminy 11 wrześniu 2020 r. uchwały w sprawie likwidacji 

zakładu budżetowego – Samorządowy Zakład Gospodarki Komunalnej w Płaskiej. 

Przedstawia ona Bilans samorządowego zakładu budżetowego, Rachunek zysków i strat, 

Zestawienie zmian w funduszu jednostki oraz sprawozdanie opisowe z przebiegu likwidacji. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z przebiegu likwidacji i zatwierdzenia bilansu zamknięcia Samorządowego 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Płaskiej, po czym przystąpiono do głosowania. Uchwała 

Nr XIX/159/21 została podjęta 13 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 13. 

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie 

przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Płaskiej poprzez likwidację jej Filii 

w Gruszkach. Poinformował, iż jest to uchwała podsumowująca proces likwidacji Szkoły 

Filialnej w Gruszkach. Organ prowadzący szkołę wszczął procedurę likwidacji ze względu na 

fakt, że do Filii Szkoły Podstawowej nie uczęszczają od 2012 roku żadne dzieci oraz nie ma 

perspektyw na poprawę sytuacji demograficznej. Organ prowadzący rozpoczynając procedurę 

likwidacji szkoły wypełnił dyspozycje określone w art. 89 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. 

Prawo oświatowe oraz uzyskał od Podlaskiego Kuratora Oświaty pozytywną opinię w 

sprawie planowanej likwidacji Szkoły Filialnej. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie 

przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Płaskiej poprzez likwidację jej Filii 

w Gruszkach, po czym przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XIX/160/21 została podjęta 

13 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 14. 

Sekretarz Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Jana 

Pawła II w Płaskiej. Poinformował, iż Arkusz organizacji Szkoły Podstawowej w Płaskiej 

zawierał, do chwili obecnej, w swojej strukturze oddziały Punktów Przedszkolnych. 

Kuratorium oświaty zwróciło uwagę, iż nie należy uwzględniać Punktów Przedszkolnych w 

Arkuszu organizacji szkoły. Na wniosek Dyrektora, zostaje wprowadzona zmiana do uchwały 

stanowiąca, iż Dyrektor Szkoły do 15 maja każdego roku opracowuje Arkusz organizacji 

punktu przedszkolnego, który zatwierdza organ prowadzący. 



Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Jana 

Pawła II w Płaskiej, po czym przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XIX/161/21 została 

podjęta 13 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 15. 

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie przedłużenia 

terminów płatności rat podatku od nieruchomości wskazanym przedsiębiorcom, których 

płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych 

konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19. Poinformował, iż uchwała ta jest 

powieleniem uchwały podjętej przez Radę Gminy w roku ubiegłym. Zgodnie z projektem 

uchwały przedłuża się terminy płatności rat podatku od nieruchomości przedsiębiorcom, 

których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych 

konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 płatnych w kwietniu, maju i czerwcu 

2021 r. do 30 września 2021 r. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie przedłużenia 

terminów płatności rat podatku od nieruchomości wskazanym przedsiębiorcom, których 

płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych 

konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19, po czym przystąpiono do głosowania. 

Uchwała Nr XIX/162/21 została podjęta 13 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 16. 

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie określenia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Płaska w 2021 r. Poinformował, iż program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Płaska jest aktem 

cyklicznym przyjmowanym co roku. Gmina współpracuje z Pensjonatem dla Zwierząt 

„Cyganowo”. Realizowany jest również program ograniczenia populacji zwierząt 

bezdomnych poprzez sterylizację i kastrację zwierząt posiadających właściciela z terenu 

Gminy Płaska w ramach wspólnego zadania ze Związkiem Komunalnym „Biebrza”, do 

momentu wyczerpania środków finansowych zabezpieczonych na realizację zadania. Projekt 

Programu został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatowego Lekarza Weterynarii, 

Augustowskie Stowarzyszenie Opieki nad Zwierzętami „Kudłacz” oraz dzierżawców 

obwodów łowieckich, działających na obszarze gminy Płaska. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie określenia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Płaska w 2021 r., po czym przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr 

XIX/163/21 została podjęta 13 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 



 

Ad. 17. 

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie Gminy Płaska na lata 2021 – 2027. Poinformował, iż Program Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Gminy Płaska jest 

programem cyklicznym. Program na lata 2020-2027 został uchwalony we wrześniu 2020 

roku. Kontrola Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Płaskiej wykazała uwagi. W 

projekcie Programu ujęto wytyczne pokontrolne oraz uwzględniono aktualnie obowiązujące 

przepisy. Zawarte w nim zostały ustawowe obowiązki gmin.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie Gminy Płaska na lata 2021 – 2027, po czym przystąpiono do głosowania. 

Uchwała Nr XIX/164/21 została podjęta 13 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 18. 

Sekretarz Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie określenia 

trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz 

szczegółowych warunków jego funkcjonowania. Poinformował, iż poprzednia uchwała 

podjęta była w 2011 roku. W związku ze zmianą ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w 

rodzinie oraz przeprowadzoną kontrolą Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego akt wymaga 

aktualizacji. W skład Zespołu Interdyscyplinarnego wchodzą m.in. przedstawiciele  jednostek 

organizacyjnych Pomocy Społecznej, Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

policji, oświaty, ochrony zdrowia, organizacji pozarządowych, a także żołnierze pełniący 

czynną służbę wojskową, kuratorzy sądowi, czy przedstawiciele żandarmerii wojskowej. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie określenia 

trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz 

szczegółowych warunków jego funkcjonowania, po czym przystąpiono do głosowania. 

Uchwała Nr XIX/165/21 została podjęta 13 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 19. 

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie wykazu 

kąpielisk zorganizowanych na terenie Gminy Płaska na rok 2021. Na podstawie art. 37 ust. 2 

ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. prawo wodne, Rada Gminy określa, w drodze uchwały będącej 

aktem prawa miejscowego, corocznie do dnia 20 maja wykaz kąpielisk na terenie gminy. Z 

wnioskiem wystąpił organizator kąpieliska Chris Turystyka i Rekreacja Magdalena 

Alchimowicz. Kąpielisko zlokalizowane jest na terenie działki nr 445, obręb Serwy. 

Uzyskane zostały wszelkie niezbędne uzgodnienia oraz opinie. Rada gminy podjęciem 

uchwały zatwierdza wykaz kąpielisk. 



Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie wykazu 

kąpielisk zorganizowanych na terenie Gminy Płaska na rok 2021, po czym przystąpiono do 

głosowania. Uchwała Nr XIX/166/21 została podjęta 13 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 20. 

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Płaska dla 7 obszarów w 

miejscowości Serski Las. Poinformował, iż zmiany w planie sporządzone są na wniosek 

zainteresowanych mieszkańców miejscowości Serski Las. Dotyczą one zmiany przeznaczenia 

terenu zagospodarowania pod zabudowę mieszkaniową, jednorodzinną w tym usług turystyki. 

Koszty zmiany planu zagospodarowania zostaną pokryte przez inwestorów. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Płaska dla 7 obszarów w 

miejscowości Serski Las, po czym przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XIX/167/21 

została podjęta 13 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 21. 

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie zajęcia 

stanowiska dotyczącego rozbudowy drogi DK Nr 8 na odcinku Białystok-Augustów-Raczki. 

Poinformował, iż wspólnie z prezydium Rady Gminy proponujemy przyjęcie stanowiska w 

sprawie rozbudowy drogi DK Nr 8 na odcinku Białystok-Augustów-Raczki. Poruszają się tym 

odcinkiem drogi, w tysiącach sztuk dziennie, samochody ciężarowe (TIR) jadące z Litwy oraz 

przejścia granicznego w Budzisku w kierunku Białegostoku i południa Polski. Sytuacja nie 

poprawi się w związku z oddaniem do użytku trasy Via Baltica, ponieważ wielu kierowców 

będzie wybierać trasę Augustów-Białystok. Droga Augustów – Białystok jest zasadniczą trasą 

komunikacyjną województwa podlaskiego. Powinna ona być wybudowana o przekroju 2+1 z 

możliwością jej rozbudowy do przekroju 2×2 i wykonaniem obwodnic Białobrzeg, Sztabina i 

Suchowoli. Dla społeczności lokalnej miasto wojewódzkie Białystok jest siedzibą wielu 

podmiotów oraz zlokalizowane w nim są najważniejsze instytucje, z którymi mieszkańcy 

gminy Płaska i całego powiatu augustowskiego utrzymują stały kontakt. Lokalne samorządy 

widzą potrzebę rozbudowy tego odcinka drogi, aby poprawić bezpieczeństwo w ruchu 

drogowym, wypracować całościowy system komunikacyjny zapewniający rozwój północnej 

części regionu, dając jednocześnie możliwość pozostałym mieszkańcom do korzystania z jej 

walorów turystycznych i krajobrazowych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie zajęcia 

stanowiska dotyczącego rozbudowy drogi DK Nr 8 na odcinku Białystok-Augustów-Raczki, 

po czym przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XIX/168/21 została podjęta 13 głosami 

„za”. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 



 

Ad. 22. 

Sekretarz Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie petycji 

Teresy Gerland dotyczącej wyrażenia opinii w sprawie przeprowadzenia Referendum 

Ludowego. Poinformował, iż w/w petycja została skierowana nie tylko do gminy Płaska, ale 

do większości gmin w Polsce. Zgodnie z obowiązującymi przepisami Rada Gminy 

zobowiązana jest rozpatrzyć petycję w ciągu trzech miesięcy od daty wpływu. Tryb pracy z 

petycją określa ustawa o petycjach oraz statut gminy. Komisja skarg, wniosków i petycji po 

zapoznaniu się z petycją dokonała analizy dokumentów, przeprowadziła dyskusję i podjęła 

decyzję o nie uwzględnianiu w/w petycji. 

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poinformowała, iż wszyscy radni 

zapoznali się ze stanowiskiem Komisji skarg, wniosków i petycji z dnia 22 marca 2021 r. w 

sprawie petycji Teresy Gerland dotyczącej wyrażenia opinii w sprawie przeprowadzenia 

Referendum Ludowego. W związku z powyższym odstąpiono od odczytu stanowiska. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie petycji 

Teresy Gerland dotyczącej wyrażenia opinii w sprawie przeprowadzenia Referendum 

Ludowego, po czym przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XIX/169/21 została podjęta 13 

głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 23. 

W ramach punktu "wolne wnioski" poruszono następujące sprawy: 

- Wójt Gminy poinformował, iż do Urzędu Gminy wpłynęło pismo od Pana Bołtralik 

skierowane do Wójta i Rady Gminy z prośbą o zwolnienie z podatku od nieruchomości oraz 

od środków transportowych. Panu Bołtralik została udzielona odpowiedź od Wójta Gminy z 

informacją o braku możliwości zwolnienia z podatku od nieruchomości, czy od środków 

transportowych, zgodnie z podjętymi uchwałami. Pismo to rozpatrzyła również w dniu 

wczorajszym Komisja Budżetowa podejmując stanowisko. W związku z pytaniem 

dotyczącym przekazania treści pisma wszystkim radnym, udzielenia zwolnienia z podatku od 

nieruchomości, czy od środków transportowych odpowiedzi udzieli Radca Prawny. 

 Radca Prawny poinformował, iż zwolnienia dzielą się na przedmiotowe i podmiotowe. 

Zwolnienia podmiotowe dotyczą konkretnych podmiotów. W związku z tym orzecznictwo 

sądowe i Regionalnych Izb Obrachunkowych wskazuje takie zwolnienie jako 

niedopuszczalne. Rada Gminy nie może zwolnić poszczególnych osób z płacenia podatku, 

ponieważ naruszyłoby to konstytucyjną zasadę równości. Dopuszczalne są zwolnienia 

przedmiotowe, ze względu na przedmiot opodatkowania. Zwalnia się wówczas np. 

nieruchomości mieszkalne. Zwolnienie takie dotyczy wszystkich nieruchomości, a nie tylko 

wybranych osób. Rada Gminy może podjąć uchwałę o zwolnieniu, czy odroczeniu podatku 

wszystkim przedsiębiorcom ze względu na ponoszenie negatywnych konsekwencji z powodu 

COVID-19. 

 Nawiązując do powyższej wypowiedzi Radcy Prawnego, Wójt Gminy poinformował, 

iż Rada Gminy nie posiada kompetencji do udzielania zwolnień z podatku poszczególnym 

osobom. W związku z powyższym nie wszystkie zagadnienia kierowane są bezpośrednio na 



sesję. Pismo to skierowane było do Rady Gminy. Zostało więc rozpatrzone na etapie Komisji, 

aby udzielić odpowiedzi. Nie każda odpowiedź na pismo kończy się podjęciem uchwały. 

Radca Prawny dodał, iż kwestia zwolnień z podatku uregulowana została w ustawie o 

podatkach i opłatach lokalnych. W przypadku wystąpienia u podatnika nadzwyczajnej 

sytuacji, jak np. pożar, klęska żywiołowa, zawsze ma on prawo wystąpienia do organu 

podatkowego czyli Wójta Gminy indywidualnie o umorzenie, rozłożenie na raty, odroczenie 

płatności należnego podatku. Wówczas Wójt jako organ podatkowy na podstawie 

przedstawionych dokumentów podejmuje decyzję.  

- Radny Marek Juszkiewicz zwrócił się do Radcy Prawnego z zapytaniem dotyczącym 

dostarczania wszystkim radnym każdego pisma skierowanego do Rady Gminy. 

 Radca Prawny poinformował, iż nie wszystkie pisma wpływające kierowane są 

bezpośrednio do wszystkich radnych. Biuro podawcze znajduje się w Urzędzie Gminy, gdzie 

pisma przekierowywane są zgodnie z właściwością. Informacje oraz pisma skierowane do 

Rady trafiają do Przewodniczącego Rady. Należy określić czy Rada Gminy ma kompetencje 

do rozpatrzenia kierowanej treści. W przypadku braku kompetencji do rozpatrzenia pisma np. 

mieszkańca, należy pouczyć go lub udzielić odpowiedzi. Wówczas odpowiednia Komisja 

Rady lub Przewodniczący Rady udzielają odpowiedzi. W przypadku Pana Bołtralik, Rada 

Gminy nie jest władna udzielić mu zwolnienia z podatku. Omawianie problemów 

podatkowych podmiotu, na sesji Rady Gminy, która jest publiczna, ze względu na dobro 

podmiotu oraz tajemnicę skarbową, nie zawsze jest właściwe. Zwłaszcza, gdy kompetencje 

do rozpatrzenia nie leża po stronnie Rady Gminy.  

- Wójt Gminy poinformował, iż zostało przesłane radnym stanowisko przekazane do firmy 

zajmującej się projektowaniem przebudowy DK 16, między innymi przez środek Puszczy 

Augustowskiej. Gdyby ktoś chciał obejrzeć plansze oraz materiały, dostępne są one do 

wglądu na monitorze w Urzędzie. Ze względu na duży rozmiar pliku, nie ma możliwości 

wydruku. 

 

 Na koniec Wiceprzewodnicząca Rady Gminy oraz Wójt Gminy złożyli życzenia w 

związku ze zbliżającymi się Świętami Wielkanocy.  

 

 

Ad. 24. 

Wobec zrealizowania porządku obrad i braku dalszych głosów Wiceprzewodnicząca 

Rady Gminy – Aneta Tarasiewicz o godzinie 15:28 zamknęła obrady XIX zwyczajnej sesji 

Rady Gminy Płaska. 
 

 

 

 

Protokołowała:   

Monika Brzostowska 

 

 


